

TRADEMARK ASSIGNMENT

Electronic Version v1.1
 Stylesheet Version v1.1

SUBMISSION TYPE:	NEW ASSIGNMENT
------------------	----------------

NATURE OF CONVEYANCE:	CHANGE OF NAME
-----------------------	----------------

CONVEYING PARTY DATA

Name	Formerly	Execution Date	Entity Type
Captaris Verwaltungs GmbH		07/25/2008	CORPORATION: GERMANY

RECEIVING PARTY DATA

Name:	Captaris Document Technologies GmbH
Street Address:	Max-Stromeyer-Strabe 116
City:	78467 Konstanz
State/Country:	GERMANY
Entity Type:	CORPORATION: GERMANY

PROPERTY NUMBERS Total: 4

Property Type	Number	Word Mark
Serial Number:	77061507	DOKUSTAR
Registration Number:	3348150	INVOICE CENTER
Registration Number:	2418609	RECOSTAR
Registration Number:	3348151	SINGLE CLICK ENTRY

CORRESPONDENCE DATA

Fax Number: (206)359-9000
Correspondence will be sent via US Mail when the fax attempt is unsuccessful.
 Phone: 2063598000
 Email: pctrademarks@perkinscoie.com
 Correspondent Name: Lynne E. Graybeal, Perkins Coie LLP
 Address Line 1: 1201 Third Avenue, Suite 4800
 Address Line 4: Seattle, WASHINGTON 98101

ATTORNEY DOCKET NUMBER:	12014-4000
-------------------------	------------

DOMESTIC REPRESENTATIVE

Name: Lynne E. Graybeal, Perkins Coie LLP

CH \$115.00 77061507

Address Line 1: 1201 Third Avenue, Suite 4800
Address Line 4: Seattle, WASHINGTON 98101

NAME OF SUBMITTER:

Lynne E. Graybeal

Signature:

/Lynne E. Graybeal/

Date:

03/02/2009

Total Attachments: 22

source=eng1#page1.tif
source=eng1#page2.tif
source=eng1#page3.tif
source=eng1#page4.tif
source=eng1#page5.tif
source=eng1#page6.tif
source=eng2#page1.tif
source=eng2#page2.tif
source=eng2#page3.tif
source=eng2#page4.tif
source=eng2#page5.tif
source=ger1#page1.tif
source=ger1#page2.tif
source=ger1#page3.tif
source=ger1#page4.tif
source=ger1#page5.tif
source=ger1#page6.tif
source=ger2#page1.tif
source=ger2#page2.tif
source=ger2#page3.tif
source=ger2#page4.tif
source=ger2#page5.tif

Deed No. 2937 G/2008

MERGER AGREEMENT

This twenty-seventh day of June two thousand and eight

- 27.06.2008 -

there appeared before me,

Dr. Tilman G ö t t e ,

Notary in Munich,

at my premises at Brienner Strasse 12/III, 80333 Munich:

1. **Mr. Peter Steffen Carl**, date of birth 10 July 1968, place of business Prinzregentenstraße 50, 80538 Munich,
who declares that he is acting in this matter not in his own name but on the strength of certified power of attorney dated 21 December 2007 for CaptarisVerwaltungs GmbH with registered seat in Constance, entered in the Commercial Register of Freiburg i. Br. Local Court under registration number HRB 702115;
2. **Dr. Barbara Jagersberger**, date of birth 29 April 1975, place of business Prinzregentenstraße 50, 80538 Munich,
who declares that she is acting in this matter not in her own name but by power of attorney dated 21 December 2007 for Captaris, Inc. with registered seat at 10885 NE 4th St., Suite 400, Bellevue, WA 98004, USA;
3. **Mr. Manfred Mertgen**, date of birth 07 April 1952, place of business Max-Stromeyer-Straße 116, 78467 Constance,
who declares that he is acting in this matter not in his own name but as managing director having sole power of representation on behalf of Captaris Document Technologies GmbH with registered seat in Constance, entered under HRB 380385 in the Commercial Register of Freiburg i. Br. Local Court.

The powers of attorney submitted are attached to this Merger Agreement in certified copy.

1273454501

1

TRADEMARK
REEL: 003944 FRAME: 0922

The persons appearing identified themselves by presenting their official identity cards with photo.

For the notarisation, the persons appearing declared as follows :

A. Merger Agreement

between

Captaris Document Technologies GmbH

– hereinafter also "CDT GmbH" –

as the merging entity

and

Captaris Verwaltungs GmbH,

– hereinafter "Captaris Verwaltungs GmbH" –

as the acquiring entity

Preamble

Captaris Document Technologies GmbH has share capital of DM 20,000,000 (in words: twenty million German marks (*Deutsche Mark*)). Captaris Verwaltungs GmbH is the sole shareholder of Captaris Document Technologies GmbH. Captaris Document Technologies GmbH has no special rights as defined by sections 23, 50(2) Transformation Act (*UmwG*).

The parties intend to streamline the corporate structure in the German Captaris Group in a legal and organisational respect. For this purpose, Captaris Document Technologies GmbH is to be merged with Captaris Verwaltungs GmbH.

Therefore, the parties shall conclude the Agreement and resolve as follows:

§ 1 Entities Concerned
section 5(1) no 1 Transformation Act (*UmwG*)

The companies involved in the merger shall be Captaris Document Technologies GmbH with registered seat in Constance, entered under HRB 380385 in the Commercial Register of Freiburg i. Br. Local Court, as the merging entity, and Captaris Verwaltungs GmbH with registered seat in Constance, entered under HRB 702115 in the Commercial Register of Freiburg i. Br. Local Court, as the acquiring entity.

§ 2 Transfer of Assets
section 5(1) no 2 Transformation Act (*UmwG*)

CDT GmbH shall be dissolved without winding up and, by merging by acquisition pursuant to sections 2 no 1 and 46 et seqq Transformation Act (*UmwG*), transfer its entire assets with all rights and obligation to Captaris Verwaltungs GmbH.

§ 3 No Consideration
section 5(1) nos 3-5 Transformation Act (*UmwG*)

The assets of CDT GmbH shall be transferred to Captaris Verwaltungs GmbH without consideration. Captaris Verwaltungs GmbH shall be the sole shareholder of merging entity CDT GmbH. In order to carry out the merger. Captaris Verwaltungs GmbH, as the acquiring entity, shall not be permitted to increase its share capital pursuant to section 54(1) 1st sent Transformation Act (*UmwG*). Details on the exchange of shares (section 5(1) nos 2-5 Transformation Act (*UmwG*) shall therefore not be required.

§ 4 Merger Effective Date
section 5(1) no 6 Transformation Act (*UmwG*)

1. Assumption of the assets of CDT GmbH shall be carried out internally with retroactive effect to 1 December 2007, 00:00 hours (**Merger Effective Date**). As from this date, all activities and business of CDT GmbH shall be conducted for the account of Captaris Verwaltungs GmbH until the date on which CDT GmbH ceases to exist pursuant to section 20(1) no 2 Transformation Act (*UmwG*).
2. For taxation purposes, the merger shall be effective upon expiry of 30 November 2007.

§ 5 Closing Balance

1. The merger shall be based on the balance sheet of CTD GmbH to 30 November 2007 (at that time still operating under the name of Océ Document Technologies GmbH), as reviewed by PricewaterhouseCoopers Aktiengesellschaft Wirtschaftsprüfungsgesellschaft and provided with an unqualified auditor certificate, which shall be deemed the closing balance. Pursuant to section 17(2) Transformation Act (*UmwG*), a copy of the closing balance shall be submitted with the application for entering in the Commercial Register of the merging entity.

§ 6 No Special Rights or Measures
section 5(1) no 7 Transformation Act (*UmwG*)

On the part of merging entity CDT GmbH, no special rights shall exist as defined by section 5(1) no 7 Transformation Act (*UmwG*), nor shall such rights be granted upon this merger.

§ 7 No Special Benefits
section 5 (1) no 8 Transformation Act (*UmwG*)

No special benefits shall be granted to members of a representing or supervisory body of the entities involved in the merger, nor to managing partners, partners or auditors (section 5(1) no 8 Transformation Act (*UmwG*)). A merger auditor shall not be appointed.

§ 8 Consequences of the Merger for the Employees and their Representatives
section 5(1) no 9 Transformation Act (*UmwG*)

1. The consequences of the merger for the employees of CDT GmbH and their representatives shall primarily result from sections 20(1) nos 1 and 2, and 324 Transformation Act (*UmwG*) and section 613a(1) and (4) to (6) German Civil Code (*BGB*).
2. Captaris Verwaltungs GmbH employs no staff and has neither works council nor supervisory board.
3. CDT GmbH currently has 174 employees, two of whom are located in Belgium. CDT GmbH has a supervisory board and an economic committee. It is a member of the metalworkers' employers' association Südwestmetall.
4. The merger shall mean that the employment relationships of CTD GmbH's employees are transferred to Captaris Verwaltungs GmbH, insofar as the employees thereby affected do not raise objections to such transfer. On the effective date of the merger, owing to the transfer of business Captaris Verwaltungs GmbH shall enter into the rights and obligations ensuing from the CDT GmbH employment relationships that exist at that time pursuant to section 324 Transformation Act (*UmwG*) in conjunction with section 613a(1) German Civil Code (*BGB*). As far as the content of the obligations under the employment contracts is concerned, the legal situation existing at the time of merger shall obtain. The length of service of employees transferring from CDT GmbH to Captaris Verwaltungs GmbH shall not be interrupted by the merger. It shall not be possible to terminate employment relationships because of the transfer of business.

5. The works agreements applying at CDT GmbH shall continue to apply under collective rights at Captaris Verwaltungs GmbH.
6. The collective bargaining agreements applying at CDT GmbH by virtue of mutual commitment to the rules of collective agreements and/or by reference in clauses of employment contracts shall continue to apply unchanged at Captaris Verwaltungs GmbH; Captaris Verwaltungs GmbH shall also become a member of the metalworkers' employers' association Südwestmetall.
7. The employer-financed company pension plans of CDT GmbH employees is agreed by reference to works agreements in the employment contracts. Rights to future pension benefits pertaining to employees transferring from CDT GmbH to Captaris Verwaltungs GmbH shall devolve to Captaris Verwaltungs GmbH pursuant to section 324 Transformation Act (*UmwG*) in conj. with section 613a German Civil Code (*BGB*). Rights to future pension benefits or pension rights of former employees of CDT GmbH shall pass to Captaris Verwaltungs GmbH by virtue of universal succession pursuant to section 20 Transformation Act (*UmwG*).

CDT GmbH has furthermore up until now offered its employees an employer-financed company pension plan by way of deferred compensation via the pension fund of the metalworkers' pension on the basis of a works agreement relating to the collective bargaining agreement. Die Captaris Verwaltungs GmbH shall continue such pension plan for transferring employees. The same shall apply to employer-financed pension plans by way of deferred compensation via direct insurances existing for some employees. Existing rights to future pension benefits from deferred compensation of employees transferring from CDT GmbH to Captaris Verwaltungs GmbH shall devolve to Captaris Verwaltungs GmbH pursuant to section 324 Transformation Act (*UmwG*) in conj. with section 613a German Civil Code (*BGB*); existing rights to future pension benefits or pension rights of former employees of CDT GmbH shall pass to Captaris Verwaltungs GmbH by virtue of universal succession pursuant to section 20 Transformation Act (*UmwG*).

8. The employees of CDT GmbH can object to the transfer of their employment relationship pursuant to § 613a(6) German Civil Code (*BGB*) within a period of one month. This period commences with the notification of the transfer, the reason for the transfer, the legal, economic and social issues involved in the transfer for the employees, as well as the prospective measures to be taken with respect to the employees. CDT GmbH or Captaris Verwaltungs GmbH must provide the employees affected by the transfer of business with such information in text form prior to the transfer. Should an employee object to the transfer of his or her employment relationship, then this will generally mean that the employment relationship will remain with the current employer. Since CDT GmbH as an entity

will cease to exist once the merger enters into force, with his or her objection, the employee would be terminating the employment relationship unilaterally.

9. The existing representative bodies of the employees shall continue to exist. The merger shall not lead to any change in the operational structure or organisation. The legal identity of the business pursuant to the Works Constitution Act (Betriebsverfassungsgesetz) shall not be affected by the merger.
10. No changes in operation are planned as a result of the merger. Nor does Captaris intend any deterioration in the employment conditions of the transferring employees because of the merger.
11. The legal prerequisites for forming a supervisory board subject to codetermination shall not be met by Captaris Verwaltungs GmbH even after the merger has become effective.

§ 9 Costs

The acquiring entity shall bear the costs incurred by the conclusion of this Agreement and its performance. Should the merger not become effective, the costs shall be split equally between the two Parties to this Agreement.

§ 10 Validity

This Agreement requires for its validity the consent of the shareholders' meetings of the transferring entity and that of the acquiring entity along with registration in the commercial register.

§ 11 Miscellaneous

Should individual provisions of this Agreement be or become wholly or partially invalid or should there prove to be an omission, this shall not affect the validity of the remaining provisions. In the place of the invalid provisions, a valid provision shall be deemed agreed which corresponds to the purpose and meaning of the invalid one. In the event of an omission, a provision shall be deemed agreed upon which corresponds, on the basis of the purpose and meaning of this Agreement, to what the Parties would have agreed had they considered the matter at the outset. This shall also apply if the invalidity of the provision results from a measure of performance or time set as a standard in this Agreement. In such cases, it shall be replaced by a legally valid measure of performance or time which comes as close as possible to that originally agreed.

**B. Shareholder Resolutions of the Acquiring Company
and Declarations of Waiver by its Shareholders**

Waiving all form and time requirements prescribed by statute or articles of association for the convening of meetings, Captaris, Inc. with its registered seat at 10885 NE 4th St., Suite 400, Bellevue, WA 98004, USA as the sole shareholder of Captaris Verwaltungs GmbH hereby holds a shareholder meeting and resolves as follows:

§ 1 Consent

Consent is hereby rendered to the Merger Agreement between CDT GmbH as the transferring entity and Captaris Verwaltungs GmbH as the acquiring entity pursuant to the above Section A. of this Deed.

§ 2 Declarations of Waiver

The sole shareholder in Captaris Verwaltungs GmbH hereby waives an avoidance of or the institution of legal proceedings against the validity of the above resolutions. The shareholder likewise waives the dispatch of the Merger Agreement or a draft thereof, the preparation of a merger report, the performance of a merger audit with the preparation of a merger audit report and the offer of compensation in cash. Should individual declarations of consent or other declarations of waiver be necessary, they are hereby explicitly rendered.

§ 3 Change of Name

Once the merger has entered into force, the name of Captaris Verwaltungs GmbH shall be changed to:

„Captaris Document Technologies GmbH“

§ 1 of the Articles of Association shall be amended accordingly.

§ 4 Change of the Object of the Company

The object of the company is changed. The object of the company shall be the following:

- „1. The object of the company is the development, manufacture and distribution of hardware and software products and the rendering of services including outsourcing-services in the field of information technology, in particular system solutions, hardware and software products and components for the automation of data entry and processing in the document management systems market through the use of recognition processes.
2. The company is entitled to transact all business and to take all measures that are related to the object of the company or that directly or indirectly serve the object of the company. It may establish branches at home and abroad, participate in, found or acquire other companies, conclude affiliation agreements and enter into joint ventures.“

The articles of association shall be amended accordingly.

§ 5 Appointment of a Managing Director

The following person shall be appointed as an additional managing director of the company:

Mr. Manfred Mertgen;
born on April 7, 1952;
resident at 85652 Pliening, Germany.

Mr. Mertgen is entitled to represent the company on his own at all times, even in the presence of a further managing director.

C. Shareholder Resolutions of the Transferring Company and Declarations of Waiver by its Shareholders

Waiving all form and time requirements prescribed by statute or articles of association for the convening of meetings, Captaris Verwaltungs GmbH as the sole shareholder in CDT GmbH hereby holds a shareholder meeting and resolves as follows:

§ 1 Consent

Consent is hereby rendered to the Merger Agreement between CDT GmbH as the transferring entity and Captaris Verwaltungs GmbH as the acquiring entity pursuant to the above Section A. of this Deed.

§ 2 Declarations of Waiver

The sole shareholder in CDT GmbH hereby waives an avoidance of or the institution of legal proceedings against the validity of the above resolutions. The shareholder likewise waives the dispatch of the Merger Agreement or a draft thereof, the preparation of a merger report, the performance of a merger audit with the preparation of a merger audit report and the offer of compensation in cash. Should individual declarations of consent or other declarations of waiver be necessary, they are hereby explicitly rendered.

D. Performance, Miscellaneous

1. The Notary is instructed to execute this Deed.

2. The persons appearing hereby grant the notary's clerks

Ms. Petra Maier and

Ms. Gabriele Hauenstein

both at the premises at Brienner Strasse 12, 80333 Munich

- each individually – an independent authorisation to render or receive all declarations that may be necessary or expedient for the execution of the Merger Agreement. This authorisation applies only for those declarations which are notarised or certified by the Notary, his partner or their representatives. The authorisation may be revoked at any time. It is unrestricted in relationship to third parties, in particular the registration court.

3. The acquiring entity shall bear the costs incurred by the conclusion of this Agreement and its performance. Should the merger not become effective, the costs shall be split equally between the two Parties to this Agreement.

4. The Registration Courts shall each receive one execution.

-Certified copies shall be provided to:

- the Parties,
- the Constance tax authority for corporations,
- Gleiss Lutz Attorneys
c/o Mr. Peter Steffen Carl
Prinzregentenstrasse 50
80538 Munich

5. CDT GmbH owns no real property.

The above record was read aloud by the Notary to the persons appearing, approved by them and signed by them and the Notary as follows:

[signatures]

[stamp]

URNr 2937 G/2008

VERSCHMELZUNGSVERTRAG

Heute, den siebenundzwanzigsten Juni zweitausendacht

- 27.06.2008 -

erschieden vor mir,

Dr. Tilman G ö t t e ,
Notar in München,

in der Geschäftsstelle in 80333 München, Brienner Strasse 12/III:

1. **Herr Peter Steffen Carl**, geboren am 10. Juli 1968, geschäftsansässig Prinzregentenstraße 50, 80538 München,
nach seiner Erklärung hier handelnd nicht im eigenen Namen, sondern aufgrund beglaubigter Vollmacht der Captaris Verwaltungs GmbH mit Sitz in Konstanz, eingetragen im Handelsregister des Amtsgerichts Freiburg i. Br. unter HRB 702115, vom 21. Dezember 2007;
2. **Frau Dr. Barbara Jagersberger**, geboren am 29. April 1975, geschäftsansässig Prinzregentenstraße 50, 80538 München,
nach ihrer Erklärung hier handelnd nicht im eigenen Namen, sondern aufgrund Vollmacht der Captaris, Inc. mit Sitz in 10885 NE 4th St., Suite 400, Bellevue, WA 98004, USA, vom 21. Dezember 2007;
3. **Herr Manfred Mertgen**, geboren am 7. April 1952, geschäftsansässig Max-Stromeier-Straße 116, 78467 Konstanz,
nach seiner Erklärung hier handelnd nicht im eigenen Namen, sondern als alleinvertretungsberechtigter Geschäftsführer der Captaris Document Technologies GmbH mit Sitz in Konstanz, eingetragen im Handelsregister des Amtsgerichts Freiburg i. Br. unter HRB 380385.

Die vorgelegten Vollmachten sind diesem Verschmelzungsvertrag in beglaubigter Kopie als Anlage beigefügt.

Die Erschienenen wiesen sich durch ihre amtlichen Lichtbildausweise aus.

Die Erschienenen erklärten zur Beurkundung:

A. Verschmelzungsvertrag

zwischen

der Captaris Document Technologies GmbH

– nachfolgend auch „**CDT GmbH**“ –

als übertragendem Rechtsträger

und

der Captaris Verwaltungs GmbH,

– nachfolgend „**Captaris Verwaltungs GmbH**“ –

als aufnehmendem Rechtsträger

Vorbemerkung

Die Captaris Document Technologies GmbH hat ein Stammkapital von DM 20.000.000 (in Worten: Deutsche Mark zwanzig Millionen). Die Captaris Verwaltungs GmbH ist die alleinige Gesellschafterin der Captaris Document Technologies GmbH. Sonderrechte im Sinne der §§ 23, 50 Abs. 2 UmwG bestehen bei der Captaris Document Technologies GmbH nicht.

Die Parteien beabsichtigen, die Gesellschaftsstruktur in der deutschen Captaris-Gruppe rechtlich und organisatorisch zu vereinfachen. Zu diesem Zweck soll die Captaris Document Technologies GmbH auf die Captaris Verwaltungs GmbH verschmolzen werden.

Hierzu wird der nachfolgende Vertrag abgeschlossen:

§ 1 Beteiligte Rechtsträger
§ 5 Abs. 1 Nr. 1 UmwG

An der Verschmelzung beteiligt sind die Captaris Document Technologies GmbH mit Sitz in Konstanz, eingetragen im Handelsregister des Amtsgerichts Freiburg i. Br. unter HRB 380385, als übertragender Rechtsträger und die Captaris Verwaltungs GmbH mit Sitz in Konstanz, eingetragen im Handelsregister des Amtsgerichts Freiburg i. Br. unter HRB 702115, als aufnehmender Rechtsträger.

§ 2 Vermögensübertragung
§ 5 Abs. 1 Nr. 2 UmwG

Die CDT GmbH überträgt ihr Vermögen als Ganzes mit allen Rechten und Pflichten unter Auflösung ohne Abwicklung im Wege der Verschmelzung durch Aufnahme nach §§ 2 Nr. 1, 46 ff. UmwG auf die Captaris Verwaltungs GmbH.

§ 3 Keine Gegenleistung
§ 5 Abs. 1 Nr. 3-5 UmwG

Die Übertragung des Vermögens der CDT GmbH auf die Captaris Verwaltungs GmbH erfolgt ohne Gegenleistung. Die Captaris Verwaltungs GmbH ist die alleinige Gesellschafterin der übertragenden CDT GmbH. Daher darf die Captaris Verwaltungs GmbH als übernehmender Rechtsträger zur Durchführung der Verschmelzung ihr Stammkapital gem. § 54 Abs. 1 Satz 1 UmwG nicht erhöhen. Somit entfallen die Angaben über den Umtausch der Anteile (§ 5 Abs. 1 Nr. 2 - 5 UmwG) gem. § 5 Abs. 2 UmwG.

§ 4 Verschmelzungstichtag
§ 5 Abs. 1 Nr. 6 UmwG

1. Die Übernahme des Vermögens der CDT GmbH erfolgt im Innenverhältnis mit Rückwirkung zum 1. Dezember 2007, 00:00 Uhr (**Verschmelzungstichtag**). Von diesem Zeitpunkt an bis zum Zeitpunkt des Erlöschens der CDT GmbH gemäß § 20 Abs. 1 Nr. 2 UmwG gelten alle Handlungen und Geschäfte der CDT GmbH als für Rechnung der Captaris Verwaltungs GmbH vorgenommen.
2. Steuerlich erfolgt die Verschmelzung mit Wirkung zum Ablauf des 30. November 2007.

§ 5 Schlussbilanz

1. Der Verschmelzung wird die von der PricewaterhouseCoopers Aktiengesellschaft Wirtschaftsprüfungsgesellschaft geprüfte und mit einem uneingeschränkten Bestätigungsvermerk versehene Bilanz der CDT GmbH zum 30. November 2007 (damals noch firmierend als Océ Document Technologies GmbH) als Schlussbilanz zugrunde gelegt. Nach § 17 Abs. 2 UmwG wird ein Exemplar der Schlussbilanz zusammen mit der Registeranmeldung zum Handelsregister des übertragenden Rechtsträgers eingereicht.

§ 6 Keine besonderen Rechte oder Maßnahmen § 5 Abs. 1 Nr. 7 UmwG

Besondere Rechte im Sinne von § 5 Abs. 1 Nr. 7 UmwG bestehen bei dem übertragenden Rechtsträger CDT GmbH nicht und werden auch nicht anlässlich dieser Verschmelzung gewährt.

§ 7 Keine besonderen Vorteile § 5 Abs. 1 Nr. 8 UmwG

Besondere Vorteile an Mitglieder eines Vertretungsorgans oder eines Aufsichtsorgans der an der Verschmelzung beteiligten Rechtsträger, an geschäftsführende Gesellschafter, Partner oder Abschlussprüfer werden nicht gewährt (§ 5 Abs. 1 Nr. 8 UmwG). Ein Verschmelzungsprüfer wird nicht bestellt.

§ 8 Folgen der Verschmelzung für die Arbeitnehmer und ihre Vertretungen § 5 Abs. 1 Nr. 9 UmwG

1. Die Folgen der Verschmelzung für die Arbeitnehmer der CDT GmbH und ihre Vertretungen ergeben sich in erster Linie aus den §§ 20 Abs. 1 Nr. 1 u. 2, 324 UmwG sowie § 613a Abs. 1 u. 4 bis 6 BGB.
2. Die Captaris Verwaltungs GmbH beschäftigt keine Arbeitnehmer und hat weder einen Betriebsrat noch einen Aufsichtsrat.
3. Die CDT GmbH beschäftigt derzeit 174 Arbeitnehmer, davon zwei Arbeitnehmer in Belgien. Die CDT GmbH hat einen Betriebsrat und einen Wirtschaftsausschuss. Sie ist Mitglied im Arbeitgeberverband Südwestmetall.
4. Die Verschmelzung führt zu einem Übergang der Arbeitsverhältnisse der Arbeitnehmer der CDT GmbH auf die Captaris Verwaltungs GmbH, soweit die

hiervon betroffenen Arbeitnehmer dem Übergang ihres Arbeitsverhältnisses nicht widersprechen. Mit dem Wirksamwerden der Verschmelzung tritt die Captaris Verwaltungs GmbH aufgrund des Betriebsübergangs in die Rechte und Pflichten aus den in diesem Zeitpunkt bestehenden Arbeitsverhältnissen der CDT GmbH gemäß § 324 UmwG i.V.m. § 613a Abs. 1 BGB ein. Für den Inhalt der arbeitsvertraglichen Verpflichtungen ist der Rechtszustand maßgeblich, der zum Zeitpunkt der Verschmelzung besteht. Die Betriebszugehörigkeit der von der CDT GmbH auf die Captaris Verwaltungs GmbH übergehenden Arbeitnehmer wird durch die Verschmelzung nicht unterbrochen. Arbeitsverhältnisse können nicht wegen des Betriebsübergangs gekündigt werden.

5. Die bei der CDT GmbH geltenden Betriebsvereinbarungen gelten kollektivrechtlich unverändert bei der Captaris Verwaltungs GmbH weiter.
6. Die bei der CDT GmbH kraft beidseitiger Tarifbindung und/oder arbeitsvertraglicher Bezugnahme Klauseln geltenden Tarifverträge gelten unverändert bei der Captaris Verwaltungs GmbH weiter; die Captaris Verwaltungs GmbH wird ebenfalls Mitglied des Arbeitgeberverbandes Südwestmetall sein.
7. Die arbeitgeberfinanzierte betriebliche Altersversorgung der Mitarbeiter der CDT GmbH ist durch arbeitsvertragliche Verweise auf Betriebsvereinbarungen zugesagt. Versorgungsanwartschaften der von der CDT GmbH auf die Captaris Verwaltungs GmbH übergehenden Arbeitnehmer gehen gem. § 324 UmwG i.V.m. § 613a BGB auf die Captaris Verwaltungs GmbH über. Versorgungsanwartschaften oder Versorgungsansprüche ausgeschiedener Mitarbeiter der CDT GmbH gehen kraft Gesamtrechtsnachfolge gem. § 20 UmwG auf die Captaris Verwaltungs GmbH über.

Die CDT GmbH hat ihren Mitarbeitern darüber hinaus bisher auf der Grundlage einer Betriebsvereinbarung zum Tarifvertrag "Entgeltumwandlung" eine arbeitnehmerfinanzierte betriebliche Altersversorgung im Wege der Entgeltumwandlung über die Pensionskasse der Metallrente angeboten. Die Captaris Verwaltungs GmbH wird diese Altersversorgung für die übergehenden Mitarbeiter fortführen. Dasselbe gilt für die für einige Mitarbeiter bestehende arbeitnehmerfinanzierte Altersversorgung im Wege der Entgeltumwandlung über Direktversicherungen. Bestehende Versorgungsanwartschaften aus Entgeltumwandlung der von der CDT GmbH auf die Captaris Verwaltungs GmbH übergehenden Arbeitnehmer gehen gem. § 324 UmwG i.V.m. § 613a BGB auf die Captaris Verwaltungs GmbH über; bestehende Versorgungsanwartschaften oder Versorgungsansprüche ausgeschiedener Mitarbeiter der CDT GmbH gehen kraft Gesamtrechtsnachfolge gem. § 20 UmwG auf die Captaris Verwaltungs GmbH über.

8. Die Arbeitnehmer der CDT GmbH können gem. § 613a Abs. 6 BGB dem Übergang ihres Arbeitsverhältnisses binnen einer Frist von einem Monat widersprechen. Die Frist beginnt mit der Unterrichtung über den Zeitpunkt des Übergangs, den Grund des Übergangs, die rechtlichen, wirtschaftlichen und sozialen Folgen des Übergangs für die Arbeitnehmer sowie über die hinsichtlich der Arbeitnehmer in Aussicht genommenen Maßnahmen. Die CDT GmbH oder die Captaris Verwaltungs GmbH haben die von dem Betriebsübergang betroffenen Arbeitnehmer vor dem Übergang in Textform entsprechend zu unterrichten. Widerspricht ein Arbeitnehmer dem Übergang seines Arbeitsverhältnisses, führt dies grundsätzlich dazu, dass das Arbeitsverhältnis bei dem bisherigen Arbeitgeber verbleibt. Da mit Wirksamwerden der Verschmelzung die CDT GmbH als Rechtsträger erlischt, beendet der Arbeitnehmer das Arbeitsverhältnis mit dem Widerspruch einseitig.
9. Die bestehenden Vertretungen der Arbeitnehmer bleiben bestehen. Die Verschmelzung führt zu keinen Veränderungen der betrieblichen Struktur und der betrieblichen Organisation. Die betriebsverfassungsrechtliche Identität des Betriebs wird durch die Verschmelzung nicht berührt.
10. Betriebsänderungen infolge der Verschmelzung sind nicht geplant. Die Captaris Verwaltungs GmbH beabsichtigt auch keine Verschlechterung der Arbeitsbedingungen in den übergelenden Arbeitsverhältnissen aus Anlass der Verschmelzung.
11. Die gesetzlichen Voraussetzungen zur Bildung eines mitbestimmten Aufsichtsrats sind in der Captaris Verwaltungs GmbH auch nach Wirksamwerden der Verschmelzung nicht erfüllt.

§ 9 Kosten

Der übernehmende Rechtsträger trägt die durch den Abschluss dieses Vertrags und seine Durchführung entstehenden Kosten. Falls die Verschmelzung nicht wirksam werden sollte, werden die Kosten von beiden Vertragspartnern je zur Hälfte getragen.

§ 10 Wirksamkeit

Dieser Vertrag bedarf zu seiner Wirksamkeit der Zustimmung der Gesellschafterversammlungen des übertragenden Rechtsträgers und des übernehmenden Rechtsträgers sowie der Eintragung im Handelsregister.

§ 11 Sonstiges

Sollten einzelne Bestimmungen dieses Vertrages ganz oder teilweise unwirksam sein oder werden oder sollte sich in diesem Vertrag eine Lücke befinden, so soll hierdurch die Gültigkeit der übrigen Bestimmungen nicht berührt werden. Anstelle der unwirksamen Bestimmung gilt diejenige wirksame Bestimmung als vereinbart, die dem Sinn und Zweck der unwirksamen Bestimmung entspricht. Im Fall einer Lücke gilt diejenige Bestimmung als vereinbart, die dem entspricht, was nach Sinn und Zweck dieses Vertrages vereinbart worden wäre, hätte man die Angelegenheit von vornherein bedacht. Dies gilt auch dann, wenn die Unwirksamkeit einer Bestimmung auf einem in diesem Vertrag normierten Maß der Leistung oder Zeit beruht; es tritt in solchen Fällen ein dem gewollten möglichst nahekommendes rechtlich zulässiges Maß der Leistung oder Zeit anstelle des vereinbarten.

B. Gesellschafterbeschlüsse der übernehmenden Gesellschaft und Verzichtserklärungen ihrer Gesellschafter

Unter Verzicht auf alle durch Gesetz oder Gesellschaftsvertrag vorgeschriebenen Formen und Fristen hält die Captaris, Inc. mit Sitz in 10885 NE 4th St., Suite 400, Bellevue, WA 98004, USA als alleinige Gesellschafterin der Captaris Verwaltungs GmbH hiermit eine Gesellschafterversammlung der Captaris Verwaltungs GmbH ab und beschließt was folgt:

§ 1 Zustimmung

Dem Verschmelzungsvertrag zwischen der CDT GmbH als übertragendem Rechtsträger und der Captaris Verwaltungs GmbH als übernehmendem Rechtsträger gemäß vorstehendem Abschnitt A. der Urkunde wird zugestimmt.

§ 2 Verzichtserklärungen

Die alleinige Gesellschafterin der Captaris Verwaltungs GmbH verzichtet auf eine Anfechtung oder eine Klageerhebung gegen die Wirksamkeit der vorstehenden Beschlüsse. Ebenso verzichtet die Gesellschafterin auf die Übersendung des Verschmelzungsvertrages oder seines Entwurfes, die Erstellung eines Verschmelzungsberichts, die Durchführung einer Verschmelzungsprüfung nebst Erstellung eines Verschmelzungsprüfungsberichts und das Angebot einer Barabfindung. Soweit zu diesem Beschluss individuelle Zustimmungserklärungen oder sonstige Verzichtserklärungen erforderlich sind, werden diese hiermit ausdrücklich abgegeben.

§ 3 Umfirmierung

Die Firma der Captaris Verwaltungs GmbH wird mit Wirksamwerden der Verschmelzung geändert in:

„Captaris Document Technologies GmbH“

§ 1 der Satzung wird entsprechend angepasst.

§ 4 Änderung des Gegenstands der Gesellschaft

Der Gegenstand der Gesellschaft wird geändert. Der Gegenstand lautet nunmehr wie folgt:

- „1. Gegenstand der Gesellschaft ist Entwicklung, Fertigung und Vertrieb von Hard- und Softwareprodukten sowie Erbringung von Dienstleistungen einschließlich Outsourcing-Services auf dem Gebiet der Informationstechnik, insbesondere Systemlösungen, Hard- und Softwareprodukte und Komponenten für die Automatisierung der Dateneingabe sowie deren Weiterverarbeitung im Markt für Dokumentenmanagementsysteme mit Hilfe mustererkennender Verfahren.
2. Die Gesellschaft ist berechtigt, alle Geschäfte vorzunehmen und alle Maßnahmen zu ergreifen, die mit dem Gegenstand des Unternehmens zusammenhängen oder ihm mittelbar oder unmittelbar zu dienen geeignet erscheinen. Sie kann insbesondere im Ausland Zweigniederlassungen errichten, sich an anderen Unternehmen beteiligen, ein Unternehmen gründen, erwerben, Unternehmensverträge abschließen und Interessengemeinschaften eingehen.“

Die Satzung wird entsprechend angepasst.

§ 5 Bestellung eines Geschäftsführers

Zum weiteren Geschäftsführer der Gesellschaft wird bestellt:

Herr Manfred Mertgen,
geboren am 07. April 1952,
wohnhaft in 85652 Pliening, Deutschland.

Herr Mertgen ist berechtigt, die Gesellschaft, auch bei Vorhandensein eines weiteren Geschäftsführers, stets alleine zu vertreten.

C. Gesellschafterbeschlüsse der übertragenden Gesellschaft und Verzichtserklärungen ihrer Gesellschafter

Unter Verzicht auf alle durch Gesetz oder Gesellschaftsvertrag vorgeschriebenen Formen und Fristen hält die Captaris Verwaltungs GmbH als alleinige Gesellschafterin der CDT GmbH hiermit eine Gesellschafterversammlung der CDT GmbH ab und beschließt was folgt:

§ 1 Zustimmung

Dem Verschmelzungsvertrag zwischen der CDT GmbH als übertragendem Rechtsträger und der Captaris Verwaltungs GmbH als übernehmendem Rechtsträger gemäß vorstehendem Abschnitt A. der Urkunde wird zugestimmt.

§ 2 Verzichtserklärungen

Die alleinige Gesellschafterin der CDT GmbH verzichtet auf eine Anfechtung oder eine Klageerhebung gegen die Wirksamkeit der vorstehenden Beschlüsse. Ebenso verzichtet die Gesellschafterin auf die Übersendung des Verschmelzungsvertrages oder seines Entwurfes, die Erstellung eines Verschmelzungsberichts, die Durchführung einer Verschmelzungsprüfung nebst Erstellung eines Verschmelzungsprüfungsberichts und das Angebot einer Barabfindung. Soweit zu diesem Beschluss individuelle Zustimmungserklärungen oder sonstige Verzichtserklärungen erforderlich sind, werden diese hiermit ausdrücklich abgegeben.

D. Durchführung, Sonstiges

1. Der Notar wird mit dem Vollzug dieser Urkunde beauftragt.
2. Die Erschienenen erteilen den Notariatsangestellten

Frau Petra Maier, und
Frau Gabriele Hauenstein

beide dienstansässig Brienner Strasse 12, 80333 München.

- je einzeln - die unabhängige Vollmacht, alle Erklärungen abzugeben oder entgegenzunehmen, die zum Vollzug des Verschmelzungsvertrags notwendig oder zweckmäßig sein sollten. Die Vollmacht gilt nur für solche Erklärungen, die von dem Notar, seinem Sozius oder deren Vertreter beurkundet oder beglaubigt werden. Die

Vollmacht ist jederzeit widerruflich. Sie ist im Außenverhältnis, insbesondere gegenüber dem Registergericht, unbeschränkt.

3. Der übernehmende Rechtsträger trägt die durch den Abschluss dieses Vertrags und seine Durchführung entstehenden Kosten. Falls die Verschmelzung nicht wirksam werden sollte, werden die Kosten von beiden Vertragspartnern je zur Hälfte getragen.
4. Von dieser Urkunde erhalten die Registergerichte jeweils eine Ausfertigung.

Beglaubigte Abschriften erhalten:

- die Beteiligten,
- das Finanzamt Konstanz für Körperschaften,
- Rechtsanwälte Gleiss Lutz
z.Hd. Herrn Peter Steffen Carl

Prinzregentenstrasse 50
80538 München

5. Die CDT GmbH hat keinen Grundbesitz.

Vorstehende Niederschrift wurde den Erschienenen von dem Notar vorgelesen, von ihnen genehmigt und von ihnen und dem Notar wie folgt unterschrieben:

B. Jyp J. Gleiss
Steffen Carl



Handwritten signature, possibly "Kath".